
č. j.: VSPJ/01019/2021– PID: 21/01066 
Akademický senát Vysoké školy polytechnické Jihlava 

 
Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 

č. 2/2021 ze dne 10. března 2021 
 

Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK):  9 (viz prezenční listina) 
  za studentskou komoru (dále jen SK):  1 (viz prezenční listina) 

Omluveni: Ing. Petr Scholz, DiS., Ph.D., Pavlína Tučková, Pavla Lavingrová 

Hosté: rektor prof. MUDr. Václav Báča, Ph.D.; kvestor Ing. Oldřich Rambousek, Ph.D.; 
prorektorka RNDr. Ing. Lenka Cimbálníková, Ph.D., MBA; Milena Vlčková 

Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné. 

Program: 

1. Zahájení 

2. Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

3. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

− Strategický záměr VŠPJ na období 2021+ – ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. i) zákona 

− Plán realizace Strategického záměru VŠPJ pro rok 2021 – ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. i) 
zákona 

− Plán investičních aktivit VŠPJ pro roky 2021-2030 – ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. i) zákona 

− Návrh Rozpočtu VŠPJ na rok 2021 – ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. c) zákona 

− Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2022 a 2023 – ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. c) zákona 

− Návrh novely vnitřního předpisu VŠPJ Vnitřního mzdového předpisu VŠPJ – ke schválení dle § 9 
odst. 1 písm. b) bod 3 zákona 

4. Různé 

1. Zahájení 

Předsedkyně Akademického senátu VŠPJ (AS VŠPJ) dr. Vojáčková přivítala přítomné senátory 
a hosty, seznámila je s programem jednání a vyzvala je k jeho případnému doplnění. 

Rektor požádal o doplnění bodu 3. Materiály předložené rektorem o záměr zřídit služebnost – 
k vyjádření dle § 9 odst. 2 písm. c) zákona. 
Jelikož ze strany senátorů nebylo k programu žádných připomínek či návrhů na jeho doplnění, 
předsedkyně AS VŠPJ o něm navrhla hlasovat. 

Hlasování: 
ANO =  10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

Poté předsedkyně AS VŠPJ navrhla jako zapisovatelku Ing. Kateřinu Berkovou, Ph.D., a ověřovatele 
zápisu Ing. Stanislavu Dvořákovou, Ph.D., a Ing. Bc. Karla Dvořáka, Ph.D., a navrhla o tomto návrhu 
hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0  SCHVÁLENO 
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2. Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

Rektor informoval členy akademického senátu o novinkách na VŠPJ: 

a) Změny ve vedení a orgánech VŠPJ 

− S účinností od 1. 2. 2021 má VŠPJ nového prorektora, a to prorektora pro vnitřní, vnější 

a mezinárodní vztahy, kterým byl jmenován prof. MUDr. Aleš Roztočil, CSc. 

b) Změna organizační struktury VŠPJ 

− S účinností od 1. 2. 2021 je účinná nová Organizační struktura VŠPJ, kterou schválil Akademický 

senát VŠPJ dne 20. 1. 2021. 

c) Akreditace 

− Dne 27. 1. 2021 byla na Národní akreditační úřad pro vysoké školství odeslána žádost o udělení 

akreditace navazujícímu magisterskému profesně zaměřenému studijnímu programu Aplikovaná 

technika pro průmyslovou praxi se standardní dobou studia 2 roky v prezenční a kombinované 

formě. 

d) Změna vnitřních předpisů VŠPJ 

− Dne 15. ledna 2021 Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy registrovalo podle § 36 odst. 2 

zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých 

školách), pod čj. MSMT-1888/2021-1 Jednací řád Akademické rady VŠPJ, pod čj. MSMT-

1888/2021-2 Jednací řád Akademického senátu VŠPJ a pod čj. MSMT-1888/2021-3 Disciplinární 

řád VŠPJ. V těchto dokumentech se jednalo především o změnu a přidání možnosti distančního 

jednání. 

e) Různé 

− Ve dnech 27. 1. 2021 – 6. 2. 2021 se VŠPJ představila na online veletrhu vysokých škol Congroo 

Fair. 

− VŠPJ se letos poprvé oficiálně zapojila do již devátého ročníku tradiční kampaně Suchej únor, která 

se věnuje problematice nadměrného pití alkoholu. 

− V sobotu 20. února 2021 proběhl virtuální Den otevřených dveří VŠPJ. Na zájemce o studium 

čekala vůbec poprvé zpřístupněná interaktivní virtuální prohlídka budovy, představení studijních 

programů a pracovišť, chat se studenty a zástupci školy, aj. 

− VŠPJ se již popáté připojila k oslavám Mezinárodního dne průvodců, který připadl 

na 21. února 2021. Při této příležitosti připravila Katedra cestovního ruchu ve spolupráci se 

Střední školou ekonomiky a cestovního ruchu Jihlava komentovanou videoprohlídku Jihlavy. 

− Ve středu 3. března 2021 pořádala Katedra cestovního ruchu 1. odborné online diskusní setkání 

k aktuálním problémům cestovního ruchu „NA SLOVÍČKO“ na téma Dopady pandemie na 

cestovní ruch v regionech. 

− VŠPJ získala listinu Erasmus Charter for Higher Education 2021–2027 (ECHE), která ji opravňuje 

k další účasti na programu Erasmus+ do roku 2027. 

3. Materiály předložené rektorem VŠPJ 

- Strategický záměr VŠPJ na období 2021+ (SZ VŠPJ) 

Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor uvedl, že členové Akademického senátu VŠPJ (AS VŠPJ) obdrželi také pracovní verzi SZ 
VŠPJ na období 2021+ k připomínkování v časovém předstihu. Všechny zaslané připomínky 
byly zhodnoceny a bylo zasláno vypořádání jednotlivých připomínek, které zaslali členové 
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všech orgánů VŠPJ. Rektor stručně seznámil přítomné se změnami, které byly do dokumentu 
zapracovány po jednání na MŠMT. Uvedl, že dokument byl projednán v Akademické radě VŠPJ 
dne 2. března 2021. Dále poskytl jednotlivým členům AS VŠPJ prostor pro jejich další dotazy 
k uvedenému dokumentu. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo dalších dotazů ani připomínek k projednávanému bodu 
programu, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Strategický záměr Vysoké školy 
polytechnické Jihlava na období 2021+. 

Hlasování: 
ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

- Plán realizace Strategického záměru VŠPJ pro rok 2021 

Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor seznámil přítomné s návrhem Plánu realizace Strategického záměru VŠPJ pro rok 2021 
(PRSZ 2021), který vychází ze Strategického záměru VŠPJ na období 2021+ a je základním 
řídícím dokumentem VŠPJ. Dále uvedl, že dokument byl projednán v Akademické radě VŠPJ 
dne 2. března 2021. Rektor poděkoval prorektorce Dr. Cimbálníkové za kvalitně odvedenou 
práci na strategických dokumentech VŠPJ. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo dotazů ani připomínek k projednávanému bodu programu, 
bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Plán realizace Strategického záměru 
Vysoké školy polytechnické Jihlava pro rok 2021. 

Hlasování: 
ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

- Plán investičních aktivit VŠPJ pro roky 2021–2030 

Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor seznámil přítomné s Plánem investičních aktivit VŠPJ pro roky 2021–2030. Dle pokynů 
MŠMT plán investičních aktivit VŠPJ zahrnuje jednotlivé investiční akce, které VŠPJ plánuje 
realizovat v uvedeném období. Poté Plán investičních aktivit VŠPJ pro uvedené roky blíže 
představil a uvedl, že byl projednán v Akademické radě VŠPJ dne 2. března 2021. Dle pokynů 
MŠMT Plán investičních akcí je potřebný jako příloha rozpočtu. 

Dr. Kuncová se dotazovala, zda se změny týkají také parkování. Rektor a kvestor odpověděli, 
že na parkování budou pamatovat a zároveň o tom jednají i s městem Jihlavou. Dr. Dvořáková 
vznesla několik dotazů, které se týkaly postupu při stanovení odhadu zájmu o koleje ze strany 
studentů, přičemž rektor sdělil, že odhad byl proveden na základě předem zpracované analýzy. 
Další dotaz se týkal výstavby garáží. Rektor uvedl, že se nejedná jenom o garáže, ale o „zázemí 
pro mobilitu“. Dr. Dvořáková dále upozornila na formální nepřesnosti v předloženém 
dokumentu. Ze strany dr. Černé byl vznesen dotaz ohledně bezbariérového prostředí, 
konkrétně pro koho a k jakému účelu bude sloužit. Rektor sdělil, že primárně bude sloužit 
studentům s fyzickým handicapem. Usnadnění přístupu a orientace zrakově postižených se 
plánuje v budoucnu. Dr. Vojáčková se dotazovala, zda výstavba garáží neomezí zásobování 
menzy. Kvestor informoval, že zásobování nebude stavbou ovlivněno. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo dalších dotazů ani připomínek k projednávanému bodu 
programu, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Plán investičních aktivit Vysoké 
školy polytechnické Jihlava pro roky 2021–2030. 



4/6 

Hlasování: 
ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

- Návrh Rozpočtu VŠPJ na rok 2021 

Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor uvedl, že Rozpočet VŠPJ na rok 2021 je sestaven jako vyrovnaný. Příspěvky a dotace 
MŠMT činí 71 % a příjmy z vlastní činnosti, doplňkové činnosti a ostatních zdrojů pak 29 % jeho 
zdrojů. Pro rok 2021 nejsou plánovány žádné významné změny v oblasti financování. Rozpočet 
obsahuje rovněž plán investičních akcí na rok 2021.  

Ze strany senátorů bylo vzneseno několik dotazů. Dr. Dvořáková se dotazovala ohledně 
rozdílně stanovené plánované částky projektové dokumentace spojené s knihovnou (plán 800 
tis. Kč) a s výstavbou garáží (plán 200 tis. Kč). Kvestor sdělil, že tyto rozdíly jsou dané především 
rozdílnou náročností vyhotovení obou dokumentů. U knihovny se jedná především o revizi 
staré budovy včetně statických posudků apod. Dále se dr. Dvořáková dotazovala, v jakých 
místech VŠPJ se bude nacházet odpočinková zóna a z jakého důvodu bude u každé učebny 
naistalována el. informační tabulka zobrazující rozvrh. Co se týče elektronického rozvrhu, sdělil 
rektor, že VŠPJ vychází z aktuálních trendů. Dr. Kuncová se dotazovala, zda opatření související 
s povinností testování na pracovišti má dopad na rozpočet pro rok 2021. Kvestor sdělil, že 
v rozpočtu jsou daná opatření zohledněna. Dr. Vojáčková vznesla dotaz ohledně dalšího vývoje 
v řešení flexibilních učeben. Rektor sdělil, že s ohledem na COVID-19 v průběhu uplynulého 
roku potřeba flexibilních učeben klesla, a proto nebylo prioritně řešeno kvůli distanční formě 
vzdělávání. Nicméně tomuto požadavku se VŠPJ stále věnuje. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo dalších dotazů ani připomínek k projednávanému bodu 
programu, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Rozpočet Vysoké školy 
polytechnické Jihlava na rok 2021. 

Hlasování: 
ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

- Střednědobý výhled rozpočtu VŠPJ na roky 2022 a 2023 

Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Kvestor uvedl, že s ohledem na dosavadní situaci v ČR VŠPJ předpokládá růst nákladů a výnosů 
každým rokem o 1,5 %. Následně senátory seznámil s nejdůležitějšími položkami 
Střednědobého výhledu rozpočtu na roky 2022 a 2023. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo dotazů ani připomínek k projednávanému bodu programu, 
bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Střednědobý výhled rozpočtu 
Vysoké školy polytechnické Jihlava na roky 2022 a 2023. 

Hlasování: 
ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

- Návrh novely Vnitřního mzdového předpisu VŠPJ 

Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor a kvestor seznámili senátory s návrhem novely Vnitřního mzdového předpisu VŠPJ. 
Návrh novely byl odsouhlasen ze strany MŠMT. Změny se týkají především úpravy mzdových 
tarifů a tříd, ke kterým došlo z důvodu navýšení zaručené mzdy a zvýšení minimální mzdy. 
V katalogu prací byly nově doplněny mzdové tarify pro vědecké, výzkumné a vývojové 
pracovníky, na základě vyjádření právního zástupce byl vypuštěn pojem Odborník z praxe. Ještě 



5/6 

byly podle reality upraveny třídy u ostatních pracovníků. Kvestor doplnil, že dále došlo 
k vypuštění článku 9, který se týkal mzdy a příplatku za práci ve ztíženém pracovním prostředí 
a byl upraven článek týkající se průměrného výdělku pro pracovněprávní účely. 

Dr. Dvořák se dotazoval na důvod vypuštění odborníka z praxe z Vnitřního mzdového předpisu 
VŠPJ a upozornil na důsledky odstranění této pozice na spolupráci VŠPJ s průmyslovou sférou, 
zejména v oblasti řešení výzkumných a vývojových a vzdělávacích projektů. Bylo vysvětleno, že 
pojem Odborník z praxe je zaveden z důvodu akreditace. Pro mzdové předpisy zákony tento 
pojem neznají. Příslušný pracovník za praxe bude zařazen do třídy jako AP nebo bude na DPČ. 
Dr. Kuncová se dotazovala, zda úprava v pozici THP nezpůsobí pokles mezd. Kvestor uvedl, že 
po těchto úpravách žádnému pracovníkovi mzda neklesla. Dr. Dvořáková vznesla dotaz 
ohledně výkladu středního vzdělání, které je uvedeno u 3. třídy u ostatních pracovníků 
v přílohách Vnitřního mzdového předpisu VŠPJ. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo dalších dotazů ani připomínek k projednávanému bodu 
programu, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Vnitřní mzdový předpis Vysoké školy 
polytechnické Jihlava. 

Hlasování: 
ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

- Záměr zřídit služebnost 

Rektor informoval přítomné senátory o záměru uzavřít Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
služebnosti, kterou se VŠPJ zavazuje uzavřít na písemnou výzvu společnosti CETIN smlouvu 
o zřízení služebnosti na pozemcích parc. č. 3215 a 3222/1 zapsaných na LV č. 1569, pro 
katastrální území Jihlava, obec Jihlava, u Katastrálního úřadu pro Kraj Vysočina, Katastrální 
pracoviště Jihlava, kterou zřídí Vlastník ve prospěch společnosti CETIN k části Pozemků 
v rozsahu vyznačeném Geometrickým plánem služebnost umístění a provozování 
Komunikačního vedení a zařízení.  

CETIN je podnikatelem zajišťujícím sítě elektronických komunikací dle zákona č. 127/2005 sb. 
a bude realizovat stavbu pod označením „16010-060662, VPIC Jihlava Horácká multif. aréna ul. 
Tolstého“, v jejímž rámci má zájem umístit na pozemcích podzemní komunikační vedení 
veřejné komunikační sítě – 5x metalický kabel v délce 6 m.  

Jelikož ze strany senátorů nebylo dotazů ani připomínek k projednávanému bodu programu, 
bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát VŠPJ projednal a souhlasí se záměrem, kterým VŠPJ hodlá zřídit služebnost 
související s umístěním a provozováním komunikačního vedení a zařízení na pozemcích parc. 
č. 3215 a 3222/1 v k. ú. Jihlava, v rámci stavby pod označením „16010-060662, VPIC Horácká 
multif. aréna ul. Tolstého“. 

Hlasování: 
ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 
 

4. Různé 

− Funkční období a příprava voleb AS VŠPJ – Dr. Vojáčková informovala o jednáních z Fóra 
předsedů Akademických senátů. Fórum předsedů akademických senátů přijalo následující 
usnesení: 

o V zájmu zajištění nezbytné koordinace v postupu akademických senátů vysokých škol 
a jejich fakult napříč ČR akceptuje Fórum předsedů akademických senátů výklad MŠMT 
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stanovující ukončení funkčních období orgánů nebo členů orgánů vysokých škol nebo 
fakult prodlužovaných účinností zákona č. 188/2020 Sb. do roku 2021. Funkční období 
orgánů nebo členů orgánů vysoké školy nebo fakulty prodloužené dle výkladu zákona 
v souvislosti s vyhlášeným nouzovým stavem ze dne 5. října 2020 (tj. orgánů, jejichž 
funkční období mělo skončit mezi 5. říjnem 2020 a 31. prosincem 2020) skončí dle 
tohoto výkladu uplynutím dne 22. května 2021. Fórum předsedů akademických senátů 
vyzývá akademické senáty vysokých škol a jejich fakult, aby se tímto výkladem řídily. 

Z toho vyplývá, že je třeba připravit volby do AS – v této otázce se s ohledem k pandemické 
situaci diskutovala otázka online hlasování a s tím spojených legislativních zádrhelů. AS VŠPJ 
se domluvil, že Harmonogram a průběh voleb ještě v průběhu března vydiskutuje a připraví. 

− Nastavení Office 365 z důvodu funkčnosti aplikací – Dr. Vojáčková vznesla dotaz na vedení 
školy týkající se Office 365. Zda by se dalo Office 365 nastavit pro zaměstnance školy tak, aby 
byly aplikace mezi sebou plně kompatibilní a daly se využívat. Současné nastavení neumožňuje 
efektivní využití těchto aplikací. 

− Testování a očkování Covid–19 – Byla diskutována problematika testování a registrace na 
očkování Covid-19. AS byl seznámen s informací, že rektoři vysokých škol se velmi snaží 
o prosazení možnosti přednostního očkování zaměstnanců vysokých škol, protože na ně se 
nevztahuje Školský zákon a nemohou se zatím registrovat na očkování, tak jako pedagogičtí 
a nepedagogičtí pracovníci středních a dalších typů škol. 

Na závěr poděkovala předsedkyně AS VŠPJ všem senátorům za jejich vstřícnost a účast na zasedání 
Akademického senátu VŠPJ. Rektor se připojil s poděkováním za přístup Akademického senátu 
k projednávaným bodům. 

Další termín řádného zasedání AS VŠPJ: duben 2021 – přesný termín nestanoven. 

Zapsala:  Ing. Kateřina Berková, Ph.D.  ………………..………..……………………………..… 

Za správnost: Ing. Stanislava Dvořáková, Ph.D. .……………………………………………………….…. 

 Ing. Bc. Karel Dvořák, Ph.D.  ………….…………………………..…………….…….. 

Předsedkyně AS: Mgr. Hana Vojáčková, Ph.D.  ………………………….…………………….……….… 


